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Geachte heer, mevrouw, 

 
Hierbij geef ik mijn reactie op de het ontwerp Besluit Diergezondheidsheffing 2020 

Ik maak gebruik van de opgestelde inbreng door Jan Brok Consultancy en ondersteun daarmee zijn 

bijdrage om tot een kwalitatievere Diergezondheidsregeling te komen. 

 

Tevens vraag ik u om mij na afloop van deze internetconsultatie het verslag toe te sturen. 

 

 

Onderstaande reactie op de internetconsultatie is alleen op het gebied van de 

Pluimveehouderij. En opgesteld door Jan Brok Consultancy. 
 

Jan Brok Consultancy heeft kennisgenomen van het ontwerp Besluit Diergezondheidsheffing (hierna: 

het ontwerpbesluit). Jan Brok Consultancy kan zich niet vinden in het voorliggend ontwerpbesluit.  

 

1) Jan Brok Consultancy heeft bezwaar tegen het ontwerpbesluit. 

 

2) Jan Brok Consultancy kan zich niet vinden in het voorgestelde tarief, dat met ingang van 1 

januari 2020 in werking treedt. 

Het gaat om artikel 5, 6, 7 en 8 voor de diergezondheidsheffing ter zake van het houden van 

pluimvee en broedeieren. 

 

Jan Brok Consultancy zal hier haar bezwaren puntsgewijs, nader onderbouwen. 
 
1) De heffing voor het houden van dieren wordt geheven naar het aantal dieren van een diersoort of 

diercategorie dat in een kalenderjaar wordt gehouden.  

Reactie Jan Brok Consultancy: Voor de pluimveesector is dit sinds 2018 aangepast en is dit per 

opgezet koppel. Niet gebonden aan een kalenderjaar. Verduidelijking in de toelichting. 

 

2) Over de bijdragen zijn afspraken gemaakt tussen het Rijk en de betrokken sectoren. Die afspraken 

zijn voor de jaren 2020 tot en met 2024 vastgelegd in een nieuw convenant, het Convenant 

financiering bestrijding besmettelijke dierziekten 2020–2024. 

Reactie Jan Brok Consultancy: Zijn deze afspraken beschikbaar? Het blijkt dat ze wel onderdeel 

uitmaken van deze wijziging. Op basis van feiten en volledige transparantie kan er een afgewogen 

oordeel worden geven. Verzoek toezending convenant 2020-2024. 

 

3) In 2020 worden de tarieven voor pluimveehouders en broedeierenproducenten aangepast. Voor de 

pluimveehouders en broedeierenproducenten zijn de totale kosten die in 2020 via een heffing 

moeten worden opgebracht lager dan in 2019.  

Reactie Jan Brok Consultancy: De constatering is dat 25 DGF tarieven pluimvee, waarvan 9 tarieven 

hoger zijn en 16 tarieven lager dan in 2019. 

Jan Brok Consultancy maakt dan ook bezwaar tegen de voorgestelde heffingssystematiek c.q. de 

daaruit voortvloeiende tarieven. 

Verzoek aan de Raad van State goed nota te nemen van onderstaande. 

In het kader van transparantie en verantwoording is het noodzakelijk dat alle onderliggende 

gegevens, berekeningswijzen en toegepaste tabellen ten alle tijden openbaar beschikkaar zijn. 

Immers elke heffingplichtige pluimveehouder heeft hier recht op en draagt bij aan het collectieve 

DGF-draagvlak.  
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Artikel 5 Pluimvee Vleessector 

Vraag Jan Brok Consultancy: waarin zit de onderbouwing om reguliere vleeskuikens een hogere 

heffing op te leggen dan in 2019? De transparantie om de tarieven na te kunnen rekenen ontbreekt 

volledig. 

 

Artikel 6 Pluimvee Legsector 

Vraag Jan Brok Consultancy: waarin zit de onderbouwing en de berekening dat kooipluimveehouders 

een heffing krijgen van € 0,164585? De specificatieberekening ontbreekt hoe dit tarief is vastgesteld 

over de 9 deelheffingen. De transparantie om de tarieven na te kunnen rekenen ontbreekt volledig.  

 

Artikel 7 Kalkoenensector 

Reactie Jan Brok Consultancy: De transparantie om de tarieven na te kunnen rekenen ontbreekt 

volledig. 

 

Artikel 8 Eendensector 

Reactie Jan Brok Consultancy: De transparantie om de tarieven na te kunnen rekenen ontbreekt 

volledig. 

 

In 2020 worden de tarieven voor pluimveehouders en broedeierenproducenten aangepast. Voor de 

pluimveehouders en broedeierenproducenten zijn de totale kosten die in 2020 via een heffing 

moeten worden opgebracht lager dan in 2019.  

4) Ook is de verdeling tussen de verschillende categorieën pluimveehouders aangepast.  

Reactie Jan Brok Consultancy: Juist deze categorie aanpassing is niet te herleiden noch te berekenen 

zonder de juiste uitgangspunten en niet controleerbare vastgelegde aannames. 

Jarenlang was en is dit niet juist toegepast/uitgevoerd (zie hiervoor ook mijn eerdere genoemde 

internetconsultaties). Op uw verzoek kan ik die alsnog beschikbaar stellen, evenals alle 

correspondentie hierover, met het Ministerie van EZ, nu LNV en met De 

pluimveesectorvertegenwoordiger AVINED.  

In de toelichting wordt aangegeven dat er een alternatieve verdeelsleutel is ontwikkeld met behulp 

van twee onafhankelijke vastgestelde normen. Waardetabellen en Vakwaardig ArbeidsKracht (VAK)  

Dan ontbreken deze tabellen hier in deze toelichting. Verzoek om de toegepaste waardes per 

categorie te vermelden in deze toelichting, evenals de VAK per categorie. 
 

5) Vanwege het vervallen van de Europese bestrijdingsplicht voor LPAI hoeft vanaf april 2021 niet 

langer rekening te worden gehouden met de kosten van uitbraken van LPAI, zoals het ruimen van 

besmette bedrijven.  

Reactie Jan Brok Consultancy: Dit is een positief punt wat van groot belang is voor de exportpositie 

van Nederlands pluimveesector. 

Echter als we vandaag zien dat in België 49 pluimveebedrijven met niet bestrijdingsplichtig H3 AI zijn 

besmet en nog niet gestopt is. Laten we dan in Nederland, het komende jaar goed bekijken hoe wij 

het in 2021 NIET willen hebben, leren van datgene er zich nu bij de buren voltrekt. 

Jan Brok Consultancy wil hier graag positief over meedenken. Voorkomen is beter dan genezen. 
 

6) De totale kosten die in 2020 door de pluimveesector via heffingen moeten worden opgebracht 

bedragen € 12.503.500.  

Reactie Jan Brok Consultancy: Dit is lager dan in 2019, hier wordt gesproken over (jaar)kosten in 2020. 

In deze pluimveesector wordt er sinds 2018 niet op jaarbasis de DGF heffing geheven, maar op 

koppelniveau bij opzet van de dieren. Om dan een berekening te kunnen maken voor het jaar 2020 

heb je uitganspunten/aannames nodig hoelang dieren normaal aanwezig zijn op het pluimveebedrijf. 

In de jaren 2015, 2016 en 2017 is door RVO gewerkt met een “Overzicht omloopsnelheden pluimvee”. 

Vraag Jan Brok Consultancy: Is deze lijst nog steeds actueel en van toepassing?  

Dit vraag ik i.v.m. de tariefindelingen waar dit ook voor nodig zal zijn, neem ik aan.  

Een vleeskuiken is geen opfokhen en compleet anders dan een vrije uitloopkip. 
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Hier volgen nog enkele reacties/opmerking. 
 

7) In het verslag internetconsultatie besluit diergezondheidsheffing d.d. 17 augustus 2017 is te lezen 

dat is afgesproken om een onafhankelijk onderzoek uit te laten voeren door een onderzoeksinstituut 

zodat de verdeelsleutel op basis van de economische situatie kan worden bijgesteld. 

De resultaten van zullen met de eerstvolgende wijziging worden meegenomen. 

Reactie Jan Brok Consultancy: Constateert dat aan deze afspraken niet is 

voldaan/nagekomen/toegepast, de voorgestelde DGF tariefstelling 2020 zijn niet op economische 

basis tot stand gekomen/berekend en gepubliceerd in dit ontwerp Besluit Diergezondheidsheffing.  

 

Vraag Jan Brok Consultancy: Iedere betrokkene zowel bij Ministerie, AVINED en de 

belangenbehartigers (LTO/NOP en NVP) weten vanaf 2014 allemaal (Nijkerk overleg d.d. 4 juni 2014) 

dat het aandeel dat kooikippen bijdragen (veel) te hoog is, al vijf jaar lang. 

Hoe lang blijft deze onrechtvaardige DGF verdeling nog voortbestaan? 

 

8) Door de wijziging van de heffingssystematiek per 1 januari 2018.  

• Niet meer op gehouden dieren in het jaar. 

• Maar per opgezet dier per opzetdatum (koppel) 

En het niet opnemen van rekenformules en tabellen in het ontwerp Besluit Diergezondheidsheffing 

creëert rechtsongelijkheid in bijzondere bedrijfssituaties, door o.a. onheil van buitenaf of onvoorziene 

omstandigheden. 

Reactie Jan Brok Consultancy: Constateert dit door zijn expertise op het gebied van DGF pluimvee. 

Doordat voor een groot aantal Clientèle, DGF bezwaarschriften zijn ingediend bij RVO. 

Nu blijkt dat in deze bijzondere bedrijfssituaties juridisch gezien geen uitzonderingspositie verkregen 

kan worden volgens het thans geldende besluit diergezondheidsheffing. 

De wet voorziet hierin niet. (rechtvaardig DGF-heffingen beleid). Juristen zeggen dat dit in een nieuw 

toe te voegen artikel mee kan worden genomen in eerstvolgende wijziging.  

Dit besluit tot wijziging licht nu voor. 

Verzoek aan de Raad van State om zich hier serieus even in te verdiepen. 

Jan Brok Consultancy: Is graag bereid om hier verder/nadere uitwerking voor aan te dragen. 

 

Met vriendelijke groet en altijd bereid om nadere toelichting te geven.  

Jan Brok 

Namens Jan Brok Consultancy 

www.pluimveehoudersdoenhetsamen.nl 

 

(info@janbrok.nl)  

 06-12 84 38 14                       

 

http://www.pluimveehoudersdoenhetsamen.nl/

